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Fotografická kronika (pokra ování na stranách 19 a 20) 

Kdo má rád kon , ten mohl v sobotu 13. dubna v Op eticích navštívit Cenu m sta Byst ice. Na za átku sezóny se prý kon  teprve dostávají 
do správného tempa, ale kdo p išel, musel být s výkony spokojený. A kdo se cht l „jen“ podívat na krásné kon , také nelitoval. 

Kdo zavítal do byst ické základní školy ve tvrtek 4. dubna, musel si myslet, že má n co z o ima. Kolem sebe vid l erven  oble ené  
školáky i u itele. Ve škole totiž probíhal ervený den. 

V dubnu byl položen nový povrch na silnici mezi obcemi Kobylí-Plchov a Vojslavice.  



3ÚVODNÍK 

Vážení tená i,

v minulém úvodníku jsem v záv ru všem 
p ál, aby kone n  p išlo jaro. P ání se 
z ejm  vyplatilo, protože jaro je tu, za í-
náme hý kat zahrádky a také úklidové 
brigády v osadách jsou v plném proudu, 
jak se do tete na následujících stránkách. 

Mám radost, že se ujal nový seriál pod 
názvem Co vy na to, pane starosto,  
dokonce mám už v této chvíli p ipraveny 
otázky i pro ervnové íslo Hlasu Byst ice. 

Rubrika, ve které Vám chceme podrobn ji 
p edstavit jednotlivé zastupitele, se po minulém úvodu p esunula na 
za átek abecedy (Miroslav Burda) a v abecedním po adí bude pokra-
ovat i nadále. Te  si tedy m žete snadno spo ítat, který ze zastu-

pitel  p ijde na adu v ervnu i v dalších m sících. 

Pokra uje samoz ejm  i p edstavování osad. Tentokrát si p e tete
o Tožici, kterou minule vylosoval pan Ježek, pro p íští íslo jsme 
však nelosovali, protože p edseda tožického osadního výboru  
Pavel Ba ha požádal, aby Radošovice dostaly stejný prostor jako 
Tožice. P íšt  si tedy p e tete o Radošovicích (ob  osady spravuje 
jeden osadní výbor) a teprve potom vylosujeme další místo. 

V dubnu prob hl již tradi ní Divadelní festival Ludvíka N mce.  
Bylo znát, že návšt vnost postupn  stoupá, proti minulému ro níku 
divák  rozhodn  p ibylo. Pot šitelné je, že na festivalu zahrály 
i domácí soubory. BANDA ve erní p edstavení, CHODIDLO,  
které je hlavním po adatelem, zahrálo na festivalu dv  premiéry. 
Ve druhé pohádce (O arovném kameni) byla dokonce režisérka 
Marie Hrušková nucena hrát „záskok“. Aby se d ti necítily ošizené, 
troufla si na to bez scéná e v ruce, což se p i záskoku jinak b žn
d lává. Chyb t nemohli ani loutká i, jejich st ede ní pohádka ú inko-
vání byst ických divadel ukon ila. Divadelní soubor Ludvíka N mce 
zatím nemá novou inscenaci, s tou stávající na festivalu vystoupil 
už minulý rok. 

T sn  p ed tiskem Hlasu Byst ice prošla Oub nicemi pr trž  
mra en, která zp sobila prudkou lokální povode . Na likvidaci  
jejích následk  se krom  místních ob an  podíleli také byst i tí  
hasi i, do úklidu se zapojili i pracovníci Služeb m sta Byst ice, ale 
následky vodního p ívalu budou z ejm  odstra ovány delší dobu.
Podrobn jší informace p ineseme v p íštím ísle, ale fotokronika 
Vám alespo  zkrácen  už dnes zprost edkuje, co se v Oub nicích 
stalo. 

Vážení tená i, d kuji za p ísp vky, které jste do redakce Hlasu 
Byst ice poslali, d kuji i za otázky do nové rubriky Co vy na to, 
pane starosto. V ím, že když se budete tímto zp sobem na jeho 
obsahu podílet, budete ho i rad ji íst! 
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P ísp vky do Hlasu Byst ice posílejte na adresu:  
hlasbystrice@seznam.cz 

Nemáte-li možnost použít e-mail, m žete p ísp vky  
p inést osobn  do redakce Hlasu Byst ice (U Jelena)  

v pond lí od 12 do 17 hodin  
nebo po telefonické domluv  (731 575 072)  

kdykoliv v pracovní dob  redakce. 

(Fotografie nevkládejte do textu, ale p iložte je  
jako samostatný soubor v co nejlepší kvalit .) 

Uzáv rka p íštího ísla je 24. kv tna 2013 

Pavel N mec
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Informace z jednání Rady m sta konaného dne 10. dubna 2013 

Rada m sta schvaluje program jednání dne 27.03.2013 a schvaluje 
program rozší it o body . 22 a 23. 
Rada m sta schvaluje p edložený výkaz zisk  a ztrát a rozvahu p ed-
b žného da ového p iznání za rok 2012 – Služby Byst ice s.r.o.  
Rada m sta schvaluje podání žádosti o dotaci do OPŽP.  
Rada m sta bere na v domí informaci o havárii na kotli K2 a doporu u-
je vyvolat sch zku s p. Rejlkem ze spole nosti REVIT topné systémy  
s.r.o. 
Rada m sta Byst ice na základ  ust. § 102 odst. 2 písm. c) zákona  
. 128/2000 Sb. o obcích odvolává pana Bc. Josefa Kub  a pana Theo-

dora Mácu z funkce jednatel  spole nosti Služby Byst ice s.r.o., I O: 
25777769, se sídlem Dr. E. Beneše 25, Byst ice, zapsané v obchodním 
rejst íku, vedeném M stským soudem v Praze, odd. C, vl. 69351. 
Rada m sta Byst ice jmenuje novými jednateli spole nosti Služby Bys-
t ice s.r.o., I O: 25777769, se sídlem Dr. E. Beneše 25, Byst ice pana 
Ing. Tomáše Semráda a pana Milana Vosátku ml. 
Rada m sta se seznámila a vzala na v domí zápis . 5 z jednání  
Ob anské komise. Vítání ob ánk  se uskute ní dne 27.04.2013 od 
13.00 hod. 
Rada m sta byla seznámena se Zprávou o výsledku p ezkoumání hos-
poda ení m sta konaného ve dnech 01.10.2012 a 20.03.2013 a vzala 
na v domí záv r p ezkoumání: Nebyly zjišt ny chyby a nedostatky. 
Rada m sta byla seznámena a vzala na v domí zápis . 1 z jednání 
Stavební komise. Rada m sta schvaluje projektové dokumentace na 
akce: 1) „Kravín, odstran ní stavby“ (bývalý areál DZV NOVA),  
2) „Stavba: m sto Byst ice par. . 1622/2, 1622/4, 1368, 1375/6, 1375/8 
v k.ú. Byst ice u Benešova“ (ul. Ke Trati) a 3) „Stavební úpravy obecní-
ho domku v Tvoršovicích“ (bývalá knihovna). 
Rada m sta nemá námitek k ud lení licence spole nosti JH BUS s.r.o. 
(linka . 340910 Jind ich v Hradec - Sob slav - Tábor - Votice - Praha). 
Rada m sta vzala na v domí zm nu jízdního ádu na železni ní trati .
220 Praha – Benešov u Prahy – eské Bud jovice a nemá proti této 
zm n  námitek. 
Rada m sta se seznámila a vzala na v domí nabídku spole nosti PIP 
s.r.o. na výrobu propaga ní publikace obcí a m st. Rada m sta nedo-
poru uje inzerci v této publikaci. 
Rada m sta vzala na v domí p edložený návrh smlouvy o nájmu ásti 
stavebního pozemku p . 23/1 v k.ú. Byst ice u Benešova. Rada m sta 
schvaluje Smlouvu o nájmu ásti stavebního pozemku p . 23/1 v k.ú. 
Byst ice u Benešova o vým e cca 206 m2 za ástku 1.000 K /rok. 
Rada m sta vzala na v domí návrh SDH Mokrá Lhota na využití pro-
stor bývalé knihovny v osad  Mokrá Lhota. Rada m sta souhlasí 
s p edloženým návrhem využití prostor bývalé knihovny pro pot eby 
SDH Mokrá Lhota a pro pot eby osadního výboru Mokrá Lhota. 

Rada m sta se seznámila s nabídkou zpracování pasportu ve ejného 
osv tlení m sta Byst ice. Rada m sta schvaluje zpracování pasportu 
ve ejného osv tlení m sta Byst ice spole ností ANODA, s.r.o. za ást-
ku 42.000,- K  bez DPH. 
Rada m sta se seznámila a vzala na v domí p edložené návrhy na  
monitoring úpravny vody a vodojemu v obci Nesva ily. Rada m sta 
schvaluje monitoring úpravny vody a vodojemu od spole nosti VHS  
Vodohospodá ská spole nost Benešov spol. s r.o. za ástku 108 950 K
bez DPH a m sí ní nájem serveru za data mobilního operátora p i sta-
hování lokality 2x za den za ástku 250 K  bez DPH. 
Rada m sta se seznámila s novými podmínkami pojistné smlouvy  
na rozší ení o pojišt ní kamerového systému m sta. Rada m sta dopo-
ru uje p edložení nabídek pojistných smluv od jiných pojistných spole -
ností. 
Rada m sta schvaluje poskytnutí finan ního p ísp vku na D OV ve vý-
ši 20.000 K  dle souhrnného usnesení Zastupitelstva m sta . 5/2007. 
Rada m sta se seznámila s návrhem na poskytnutí sponzorského daru 
p ísp vkové organizaci ZŠ a ŠJ Byst ice ve výši 10.000 K  od pana 
Martina Bart ška na nákup sportovních pom cek pro ZŠ a ŠJ Byst ice. 
Rada m sta, jako z izovatel p ísp vkové organizace, souhlasí s poskyt-
nutím sponzorského daru ve výši 10.000 K  na nákup sportovních  
pom cek.
Rada m sta souhlasí s umíst ním reklamní cedule za ástku 30.000 K
na dobu dvou let. ástka bude použita na vým nu autobusové zastáv-
ky Tvoršovice na silnici II/112. Rada m sta v sou asné dob  nedoporu-
uje p evzetí inženýrských sítí do majetku m sta. 

Rada m sta neschvaluje v sou asné dob  navýšení p íkonu elekt iny. 
Rada m sta se seznámila s písemným vyjád ením Osadního výboru 
Kobylí ke sm n  pozemk  v k.ú. Kobylí a vzala toto vyjád ení na v domí. 
Rada m sta schvaluje p edložený odpisový plán Mate ské školy Byst i-
ce na rok 2013. 
Rada m sta schvaluje uzav ení Dohody o pracovní innosti mezi M s-
tem Byst ice a pí Dagmar Ježkovou na provoz a údržbu vodovodu na 
h bitov  v Byst ici a pov uje starostu m sta jejím podpisem. 
Rada m sta schvaluje zadání výb rového ízení na Strategický plán 
m sta Byst ice. 
Rada m sta doporu uje vyvolat jednání se zástupci spole nosti VYDIS 
a.s. a T-Mobil CZ. 
Rada m sta schvaluje složení hodnotící komise - lenové: Lenka  
Turková, Miroslav Burda, Milan Vosátka ml., Ing. Josef Šembera,  
Ing. Tomáš Semrád; náhradníci: Petr Slavík, Theodor Máca, 
Mgr. Daniel Št pánek, Zde ka Mrázková, Ing. Libor Topol. 

Rada m sta schvaluje program jednání dne 10.04.2013. RM  schvaluje 
program rozší it o bod . 19. 
Rada m sta doporu uje, aby vedení spole nosti Služby Byst ice, s.r.o. 
p ipravilo výb rové ízení na dodávku uhlí. Rada m sta schvaluje nákup 
p ív sného vozíku za Ford Transit z finan ních prost edk  spole nosti. 
Rada m sta doporu uje nákup mobilní váhy a požaduje p edložení  
cenových nabídek. 
Rada m sta se seznámila a vzala na v domí zápis . 6 z jednání  
Ob anské komise. 
Rada m sta byla seznámena s vyjád ením MUDr. R ženy Dvo ákové, 
p edsedkyn  Sociální komise Rady m sta Byst ice na dopis p. B lohlávka. 

Rada m sta vzala na v domí žádost osadního výboru Oub nice o opravu 
komunikace. Oprava komunikace sm rem k Podhrázskému rybníku 
v sou asné dob  probíhá. 
Rada m sta vzala na v domí žádost Osadního výboru Líšno na zm nu 
územního plánu na pozemcích p. . 225/1, 838/1 a 563/3 v k.ú. Líšno. 
Pozemky jsou v sou asné dob  vedeny jako obecní zele  a byly by 
vhodné pro plánovanou výstavbu spolkového domu. 
Rada m sta doporu uje žádost za adit do seznamu žádostí o zm nu 
územního plánu. 

(Pokra ování na stran  5) 

Informace z jednání Rady m sta konaného dne 27. b ezna 2013 
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Rada m sta se seznámila a vzala na v domí návrh zadání územního 
plánu m sta Byst ice v . zaslaných p ipomínek. V c bude projednána 
se zástupcem po izovatele. 
Rada m sta byla seznámena s jednotlivými žádostmi o neinvesti ní  
finan ní tranfery. Rada m sta schvaluje p ísp vky na innost (viz p ílo-
ha . 1). Rada m sta doporu uje návrhy smluv na poskytnutí neinves-
ti ních finan ních transfer  p edložit ke schválení na nejbližší jednání 
Zastupitelstva m sta (viz p íloha . 2). 
Rada m sta schvaluje neinvesti ní finan ní p ísp vek ve výši 20.000 K
na Podblanický hudební podzim roku 2013. 
Rada m sta byla seznámena s nabídkou na zabezpe ovací systém 
úpravny vody v Božkovicích. Rada m sta schvaluje nabídku N7/2013 
pana Josefa Hovorky na zabezpe ovací systém úpravny vody v Božko-
vicích za ástku 14.077 K  bez DPH. 
Rada m sta byla seznámena s novým návrhem Smlouvy o budoucí 
smlouv  o z ízení v cného b emene v . vyty ení trasy p ivad e. Rada 
m sta požaduje p edložení zám ru k vyjád ení Rad  Letišt  Benešov. 
Rada m sta se seznámila a bere na v domí provád cí projektovou do-
kumentaci „Rekultivace skládky odpad  Byst ice“ I. etapa zpracovanou 
spole ností Sweco Hydroprojekt a.s. 
Rada m sta schvaluje p evod lenství bytu . 201 v ul. Nová p. 487 
z pana Michala Hamšíka na paní Helenu Svobodovou a pov uje  
starostu podpisem Nájemní smlouvy. 

Rada m sta požaduje p edložení projektových dokumentací na výstav-
bu OV na pozemku par. . 877/30 a na vrtané studny na pozemku 
par. . 877/29 v k. ú. Nesva ily u Byst ice.
Rada m sta vzala na v domí p edložené nabídky firem na nákup vitrín. 
Rada m sta doporu uje zakoupení nových vitrín, které budou umíst ny
u zdravotního st ediska. Rada m sta doporu uje v c projednat na nej-
bližším jednání Zastupitelstva m sta. 
Rada m sta doporu uje kontrolu m ení skute ného stavu asfaltové 
cesty na pozemcích pp . 894/13 a 894/14 v k.ú. Nesva ily u Byst ice.
Rada m sta doporu uje sm nu ásti obecního pozemku pp . 102/4 za 
ást pozemku pp . 102/12 a odkup zbývající ásti pozemku  

pp . 102/12 a pozemku pp . 102/18 vše v k.ú. Jírovice, které jsou ve 
vlastnictví pí Zronkové a p. Macka, za cenu znaleckého posudku. Rada 
m sta doporu uje v c projednat na nejbližším jednání Zastupitelstva 
m sta. 
Rada m sta schvaluje rozhrnutí zeminy na h išti v Oub nicích spole -
ností BES, s.r.o. 
Rada m sta schvaluje Dodatek . 1 ke Smlouv  na služby v odpado-
vém hospodá ství ze dne 11.04.2008, kterým se prodlužuje termín plat-
nosti smlouvy. 
Rada m sta pov uje starostu m sta podpisem dodatku smlouvy. 

(Nezkrácené zápisy z jednání Rady m sta Byst ice najdete na adrese: 
http://www.mestobystrice.cz/p/jednani-rady-mesta/165) 

P íloha 1: Žádosti o finan ní transfery z rozpo tu m sta Byst ice na rok 2013 (k 31.03. 2013)
Žadatel Kontaktní osoba Název projektu Požadováno Navrženo 

TJ Byst ice u Benešova, o.s. Ji í Musil innost TJ 10.000 K    10.000 K    

TJ Sokol Nesva ily Josef Sláde ek innost TJ 43.000 K    10.000 K    

Škola taekwon-Do ITF HOSIN SOOL Martin Záme ník innost v roce 2013 7.020 K    7.000 K    

SDH Nesva ily Ing. Lud k Kouba innost SDH 24.000 K    20.000 K    

Ob anský spolek Drachkov, o.s. Renata Rezková innost spolku 25.000 K    5.000 K    

Ob . sdružení zdravotn  postižených Marie Kn nická innost sdružení 5.000 K    5.000 K    

OS Líše á ek Zuzana Dvo áková innost sdružení 15.000 K    5.000 K    

MS K Líšno Marcela Machá ková innost K 5.000 K    5.000 K    

Moto Team Byst ice Lukáš Marek innost sdružení 20.000 K    8.000 K    

Miloš Vilímek Miloš Vilímek Sportovní innost 40.000 K    30.000 K    

K Božkovice Hana Zdvihalová innost K 4.000 K    4.000 K    

K Byst ice Hana Hofmeisterová innost K 2.000 K    2.000 K    

SDH Jírovice Petr Beš ák innost SDH 2.500 K    1.000 K    

P íloha 2: Žádosti o finan ní transfery z rozpo tu m sta Byst ice na rok 2013 (k 31.03. 2013)
Žadatel Kontaktní osoba Název projektu Požadovaný Navržený 

TJ Sokol Drachkov Miroslav Sou ek Oprava areálu 30.000 K    10.000 K    

SK Byst ice Theodor Máca Projekt „Bezpe né branky“ 35.000 K    30.000 K    

TJ Sokol Jírovice Milan Malknecht Opravy a rekonstrukce, vybavení 75.000 K    20.000 K    

Bohumil Spálenka Bohumil Spálenka P ebor R žák  do 10 let 15.000 K    15.000 K    

Sdružení profesionálních dobrovolných kulturních pracovník Mgr. V ra Dudíková Podblanický hudební podzim 20.000 K    

(Pokra ování ze strany 4) 
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Co vy na to, pane starosto? 
D ti se bojí chodit na fotbalové h išt , kde jsou pro n  vybudované 
hrací prvky, protože u kabin na tribun  stále sedí n jaká mládež 
a popíjí alkohol. 
P edn  d kuji tená i za podn tnou otázku. Jeho mail ukazuje, 
že rubrika „Co vy na to, pane starosto“ si získala nejen pasivní 
tená e, ale zárove  vyvolává i odvahu m  kontaktovat, když  

se n komu n co nelíbí, nebo není s n ím v obci spokojen. 
Problém byst ické mládeže s alkoholem, ale i s drogami je  
byst ické ve ejné tajemství. Jde o dlouhodobý problém, který se 
snažím ešit prost ednictvím m stské policie a v posledním roce 
také zavád ním kamerového systému. Dnes už nem žeme mluvit 
jen o mládeži, protože mladíci nám trochu zestárli a p ehoupli se 
p es svých 18 let. V každém p ípad  vytipováváme místa, kde se 
tato komunita zdržuje a sem umís ujeme kamery, které nám 
24 hodin zaznamenávají veškerý pohyb. Jedním z t chto míst je 
od lo ského podzimu také byst ický stadion. Bohužel po izovací 
náklady jedné kamery se pohybují v ádech desetitisíc  korun 
a kamera zárove  nepokryje celý prostor stadionu. Zaznamenaná 
doba se navíc po ur ité dob  p emazává, takže je zapot ebí  
zjišt ný p estupek v as podchytit.  
S nástupem jara jsem po dohod  se strážníky m stské policie 
upravil jejich pracovní dobu a zavedl jsem ast jší poch zky po 
m st  i po jednotlivých osadách. M stští strážníci mají n které 
dny v týdnu naplánovány poch zky až do 22. hodiny a stadiony 
i d tská h išt  jsou jedním z jejich nej ast jších cíl  návšt v.  
Ve ejná prostranství a d tská h išt  p ece nebudujeme proto, 
abychom se na n  báli jít. 
V každém p ípad  bych cht l všem p edem pod kovat za každý 
okamžitý podn t, kdy se ob ané necítí na ve ejném míst
bezpe n . Jedin  v asným upozorn ním zajistíme v asnou  
nápravu. Protože lhostejnost a p ehlížení vytvá í daleko širší 
prostor pro takovéto nešvary a ve ejná prostranství se stávají pro 
nás nebezpe ná.  

V Nesva ilech už n kolik týdn  vytéká voda ve vozovce 
a nikdo, ani m sto, ani VHS ani osadní výbor s tím nic ned lá. 
Problém vytékající vody na silnici v Nesva ilech sm rem na  
Petrovice je mi znám už n kolik týdn . Bohužel po celou dobu 
se neda ilo najít p esnou p í inu. V každém p ípad  jsem se já, 
M Ú Byst ice, p edseda osadního výboru pan Sláde ek i VHS 
Benešov snažili po n kolik týdn  odhalit p í inu vytékající vody 
a teprve v pátek 19. dubna 2013 bylo zjišt no, že jde o prasklé 
vodovodní potrubí.  
Do té doby došlo dvakrát k otev ení silnice. Jednou se zastavením 
vody z vodojemu. Ani jednou však nebyla odhalena porucha  
vodovodu. M sto Byst ice nechalo opravit p ilehlou deš ovou 

kanalizaci, pro istit trativody, hledalo možné prameny i nechávalo 
vzorkovat vyv rající vodu. Teprve až dvanáctihodinové zav ení 
nesva ilského vodovodu ze tvrtka 18. dubna na pátek 19. dubna 
potvrdilo porušený vodovodní ad. Následná oprava prasklého 
vodovodu za ala hned následující den v sobotu 20. dubna.  
Doufám, že tímto už budou všechny problémy s vytékající  
vodou definitivn  vy ešeny. Poté co si rozkopaná silnice pat i n
sesedne, dojde ješt  k finální úprav  asfaltového povrchu. 

Všiml jste si, že b hem zahájení divadelního festivalu odcházeli 
znechucení diváci? Kdo vlastn  festival organizuje a vybírá 
jednotlivá p edstavení? 
V letošním roce jsem byl osloven, abych spolu s po adateli  
Divadelní festival Ludvíka N mce zahájil. M sto Byst ice festival 
podpo ilo finan ní ástkou ve výši 40 000 K . ástkou, která je 
ur ena na propagaci, honorá e, cestovné divadelních soubor
a p ípadné ob erstvení. M sto Byst ice však není organizátor 
a do dramaturgie festivalu nezasahuje. Festival p ipravily  
spole n  MC Kulíšek a DS Chodidlo. Pokud by m sto festival 
spoluorganizovalo, p ál bych si minimáln , aby byl pro p edstavení 
využitý co nejvíce divadelní sál U Jelena a dramaturgie se ídila 
p edem stanovenými pravidly.  
Z mého pohledu bylo úvodní p edstavení vybráno nevhodn .
Herci sice podali výborný výkon, ale samotná hra se nehodila 
pro zahájení festivalu. Na m j vkus se zde p íliš asto objevovaly 
vulgarismy a podbízivý humor, který není hodný zkušeného  
byst ického diváka. Bohužel si myslím, že p edstavení se nehodilo 
ani ke jménu pana u itele Ludvíka N mce, který n kolik generací 
zdejších ob an  u il eskému jazyku, správné mluv  a výb ru 
vhodného textu. 

D kuji za odpov di. 
Otázky kladl: PaN 



7ZPRÁVY Z RADNICE 

Služby m sta Byst ice 
Vážení spoluob ané,  

dovolte mi uvést tímto novou stránku Hlasu Byst ice. Po ínaje 
kv tnovým íslem bude zde pravideln  stru ný p ehled toho, co 
se d lalo, na em se pracuje a co je naplánováno na nadcházející 
m síc v komunální správ  a údržb  m sta. Naším zám rem je 
zprost edkovat Vám dostatek informací k lepší sou innosti mezi 
m stem, službami a ob any jak m sta, tak i p idružených osad, 
s ohledem na provád ní komunální údržby. 

Sb rný dv r:
Otevírací doba je:  Pond lí     13:00 - 17:00 hodin 
                              St eda       13:00 - 15:00 hodin 
                              Pátek        13:00 - 15:00 hodin 
                              Sobota      09:00 - 12:00 hodin 

Ob ané mají možnost odevzdat do sb rného dvora vysloužilý  
elektroodpad, pneumatiky, bílou techniku a boilery v kompletním 
stavu. Zárove  jsou p istaveny velkoobjemové kontejnery pro 
odpad, který se vinou velkých rozm r  nevejde do popelnice. 

Mimo sb rný dv r je možné nov  využít sb rných kontejner  na 
elektroodpad, které jsou umíst ny na hnízdech u pošty a mezi 
bytovkami. Dále byly po uzemí m sta rozvezeny hn dé kontej-
nery r zných velikostí, které jsou ur eny pro sb r biologického  
odpadu. 

D ležitou informací je jist  i to, že ob ané Byst ice a p ilehlých 
obcí mohou využívat služeb sb rného dvora zcela zdarma. 

Výkup druhotných surovin: 
Vykupujeme železné i neželezné kovy a papír. Vzhledem ke  
stále se m nícím cenám t chto surovin, je vždy vykupováno 
podle aktuálního ceníku, který je k dispozici ve sb rném dvo e. 

Komunální údržba: 
V posledních dnech byl proveden sb r odpadk  kolem silnic 
a zastávek. A koli práce ješt  nebyla dokon ena, je s podivem, 
že doposud bylo sebráno 748 kg papírových odpadk , krom  toho 
byly uklizeny pet-lahve, sklen né lahve, pneumatiky, sanitární 
keramika (umyvadla a WC mísy), plechovky od pití, kelímky 
z fastfood  a zbytky nát rových hmot. Kone ná váha sebraného 
odpadu kolem obecních silnic se p iblížila dv ma tunám. 

V sou asné dob  pokra ujeme s úklidem zametáním a opravami 
majetku po zimním období v prostorách m sta a osad. Byl ukli-
zen d evní materiál a bioodpad z prostor školky a následn  bylo 
uklizeno od odpadk  okolí základní školy. V sou asné dob  se 
služby soust edí na úklid pomník  v Byst ici i p ilehlých osadách 
vzhledem k blížícímu se výro í osvobození a sou asn  zam st-
nanci služeb p ipravují techniku na sekání trávy, které by m lo
za ít b hem prvního kv tnového týdne. Služby také revidují stav 
d tských h iš  a ve ejných prostor, které se snaží zbavit plevelu. 
Uvítali jsme sou innost osad Jírovice a Jarkovice ve form  osadní 
brigády, kde služby v rámci svého úklidu vysbíraly okolí komunikace, 
ob ané poté na brigád  uklidili v tší ást celé osady a služby se 
postaraly o odvoz tohoto nasbíraného odpadu. 

Nejbližší budoucnost: 
V sou asné dob  se snažíme prost ednictvím m sta iniciovat 
sch zku s leny osadních výbor , aby mohl být sestaven plán  
sekání a údržby s ohledem na finan ní možnosti m sta a sou asn
i na pot eby osad. Cht li bychom zohlednit místní slavnosti, 
pout , atd. Tento plán by se m l objevit v Hlasu Byst ice a záro-
ve  ve form  kalendá e prací v on-line verzi na stránkách m sta. 

Uvítáme vaše konstruktivní nám ty a dotazy na e-mailové adrese 
sluzby@mestobystrice.cz  

Nám ty, které Rada m sta schválí a uvolní na n  finan ní prost edky, 
potom služby velmi rády zrealizují.  

Ing. Tomáš Semrád 
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Miroslav Burda

Narozen: 7. b ezna 1958, Benešov 
Bydlišt : Byst ice 
Vzd lání: st ední 
Rodinný stav: ženatý
Kde momentáln  pracuje: Finarest, spol. s r. o.
Stranická p íslušnost: Bezpartijní 
Za koho kandidoval: SSD

Máte n jaké koní ky? 
Na koní ky mi bohužel nezbývá mnoho asu, protože mám náro nou 
práci. Snad proto mám rád relax na zahrádce v rodinném kruhu a také 
rád cestuji. 

Pro  jste kandidoval do Zastupitelstva m sta Byst ice? 
Myslím, že by nikomu nem lo být lhostejné, jak se žije 
v míst , kde bydlí. Samoz ejm , že každý z nás má možnost 
svým chováním a zp sobem života ovliv ovat své okolí, ale 
jako len zastupitelstva mám p eci jen více možností se ke 
sm ování našeho m sta nejen vyjád it, ale také ho áste n
i ovliv ovat. 

Co je Vaší prioritou v tomto volebním období? 
Už ve volebním programu jsme slibovali komplexní dopravní 
ešení v Byst ici a jejím okolí. Myslím, že v tomto ohledu  

nejde o stranickost, ale o skute né pot eby m sta. Samoz ejm
je to do zna né míry závislé na tom, jestli se Byst ici poda í
dosáhnout na n který z dota ních titul . ešit tuhle situaci 
jen z rozpo tových prost edk  si asi nem že dovolit žádné 
m sto v republice. 

Jsem proto velmi rád, že se nám poda ilo vy ešit nebezpe nou 
dopravní situaci p ed základní školou a vybudovat tam i kryté 
autobusové zastávky. Leckdo m že práv  v tomhle p ípad
poukazovat na to, že se buduje p edevším v Byst ici a zapo-
míná se na okolní osady. K tomu nezbývá než dodat, že auto-
busové zastávky a jejich okolí, v etn  bezpe ných p echod
p es silnici, jsou ur eny p edevším pro dojížd jící d ti, slouží 
tedy vlastn  více d tem z okolních osad než z Byst ice. 

Rozhodn  tím nepovažujeme problém dopravy za vy ešený. 
P edevším v okolních obcích nás eká ješt  spousta práce. 
V ím ale, že už se za íná blýskat na lepší asy, alespo  nový 
povrch silnice Kobylí-Plchov - Vojslavice o tom vypovídá. 
Vy ešit v této oblasti alespo  to nejnutn jší je b h na dlouhou 
tra . Jedná se o finan n  velmi nákladné stavby, a tak je  
jasné, že všem se zavd it nem žeme a vždycky bude mít n kdo
pocit, že práv  jeho osadu zanedbáváme.     

Co se Vám v posledních letech v Byst ici líbí a co nelíbí? 
Mám radost ze všeho, co se nejen v Byst ici, ale i v p ileh-
lých osadách poda ilo vybudovat. Co se mi nelíbí (a myslím, 
že nejsem sám) je zp sob života a trávení volného asu ur ité 
ásti byst ických mladých. Snažíme se pro teenagery vytvo it 

prostory, kde by mohli smyslupln  prožít sv j volný as. Máme 
dnes slušné sportovní zázemí, fungují tu ty i divadelní sou-
bory, úsp ch  - a to i mezinárodních - dosahují naši chovate-
lé, hasi i jsou svou kvalitou vyhlášení, rovn ž zahrádká i by 
jist  mezi sebe rádi p ijali nové leny, aktivní jsou i myslivci, 
nelze se tedy vymlouvat na nedostatek p íležitostí. Chybu  
vidím p edevším v tom, že ke všemu, co jsem vyjmenoval, je 
t eba projevit aktivitu. A v tom je kámen úrazu. Vysedáváním 
na nám stí a popíjením alkoholu se nikdo lenem žádné  
zájmové organizace nestane.  

Co byste v Byst ici rád zm nil a jak to chcete ud lat?  
Mám-li mluvit o zm nách, které bych rád inicioval, potom by 
se týkaly p edevším jednání Zastupitelstva m sta Byst ice. 
Nejsem jeho lenem poprvé a vadí mi, že p íliš neplatí to, na 
co jsem býval d íve zvyklý. „Kopalo“ se za Byst ici a obce, 
které k ní pat í, bez ohledu na to, ze které je kdo strany. D le-
žitý byl výsledek - to, aby se n co pohnulo kup edu. 

Te  se mi asto zdá, že za r znými rozhodnutími jsou jaké-si 
stranické zájmy a to se mi nelíbí. Snad je znát na mém p ístupu, 
že se snažím, aby to tak nebylo. 

Byst ice i s p idruženými osadami p eci není tak velká, skoro 
všichni se známe a všem by nám m lo jít o prosp ch celku, 
bez ohledu na to, kdo s nápadem p išel. 

A co pro to chci ud lat? Pro m  je to jednoduché. Rozhodovat 
se podle zdravého rozumu a podle svého nejlepšího sv domí, 
aby to, na em se p i zasedáních zastupitelstva usneseme,  
m lo smysl. A možná ob as n komu na rovinu íct, aby se tak 
choval také. Pak bude mít smysl, že v zastupitelstvu jsem.   

Co byste vzkázal i pop ál našim ob an m? 
Myslím, že nejv tší devizami pro nás všechny jsou pevné zdraví 
a dobré vzájemné vztahy. Zdraví si nelze než p át, ale k dobrým 
vztah m m že p isp t každý z nás. Za všechny bych si tedy p ál, 
abychom spolu dob e vycházeli a aby se nám - a  už v osadách 
nebo v Byst ici - dob e žilo.  

Znáte dob e své zastupitele? 

PaN
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První líšenský karneval  
Název tohoto lánku snad zdánliv  klame, Ob anské sdružení 
Líše á ek již d tské karnevaly po ádalo, ale tento byl pon kud 
výjime ný. Jeden karneval jsme zrealizovali u Splavského mlý-
na a druhý dokonce v zim  na led . Vzhledem k tomu, že stále 
a po ád narážíme na problém, kde po ádat akce v zimním i
špatném po así, s velkou radostí jsme p ijali možnost po ádat
naši akci v bývalé líšenské hosp dce, která nyní pat í soukromým 
majitel m a z bývalého sálu je v dnešní dob  krásná t locvi na. 
Rodina Doležalova nám tuto možnost nabídla a ob  strany jsme 
si zkusili, jak nám to bude klapat. Za náš Líše á ek musím  
napsat, že lepší zázemí jsme si nemohli p át. Nové, krásné 
a isté prost edí, šatny a moc hezké prostory doladí každou akci. 
V této t locvi n  to d ti opravdu moc bavilo a vy ádily se tam  
maximáln .

Karneval letos ídily Pipi pun ochaté a pro všechny hrál op t
DJ Mája. Bylo p ipraveno hodn  sout ží, her a tane k  a odm n,
aby d ti odešly spokojené a p kn  unavené . V hale bylo  
p ipraveno bohaté pohošt ní a i rodi e a prarodi e strávili opravdu 
p íjemné odpoledne. 

Ob anské sdružení op t d kuje všem sponzor m a všem, kte í
nám pomáhali, zejména rodin  Doležalových, ve kterých jsme 
našli podporu i v dalších našich zám rech.  

Další naší akcí je ve er sebeobrany pro ženy, na to se opravdu 
moc t šíme. 

Zuzana Dvo áková, OS Líše á ek

Další akce, které bude Líše á ek po ádat:
Sobota 25. 5. 2013 od 14 hodin 
Sportovní den pro rodi e a d ti ve stylu ARMY 
(Mnoho her pro d ti, vojenské auto, turnaj v ping-pongu pro  
dosp lé, hudba.) 

Sobota 17. 8. 2013 od 15 hodin 
Líšenská zábava s velkým p ekvapením 
( eká Vás hudba již od odpoledních hodin, bude hrát n kolik kapel 
všech žánr , nap . Rozjetý veverky, Ji í Schelinger REVIVAL, 
Prasátor, ejka Band a další kapely.) 

Masopustní pr vod po Drachkov  byl obnoven 
Dne 23. 2. 2013 se po 35. letech lidé z Drachkova pokusili obnovit 
masopustní pr vod. Sice by se v tomto termínu m lo psát spíše 
o maškarním, pomasopustním pr vodu, ale myslíme si že na zábav
a legraci, kterou jsme spole n  tento den zažili,  by to nic nezm nilo. 
Za podpory všech fungujících spolk  v Drachkov  (osadní  
výbor, myslivci, hasi i, sokol) se Ob anský spolek Drachkov 
rozhodl tuto akci po 35 letech znovu zrealizovat. 
S menším zpožd ním jsme vyrazili od autobusové zastávky na  
obch zku po Drachkov . Sešlo se neskute ných 63 masek (d tských 
i dosp lých), bylo vid t že se zdejší ob ané mají chu  bavit. Za  
doprovodu harmoniky p. Nápravníka a jeho kamaráda houslisty se 
prošel Drachkov k ížem - krážem. 
Tímto d kujeme všem ob an m, kte í nás u svého domu p ivítali, 
nabídli ob erstvení a na oplátku byli provedeni v kole. Další dík  
pat í TJ SOKOL Nesva ily, za zap j ení krásných masek a dobrých 
rad do za átku. 
A v neposlední ad  d kujeme maskám, za jejich nasazení 
a výdrž až k poslednímu domu. Nebylo to lehké, ale stálo to za to. 

Doufáme tedy, že se už dnes t šíte na další MASOPUST 
V DRACHKOV …

Za Ob anský spolek Drachkov Renata Rezková 
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 Tožice 
Druhou p edstavovanou osadou je Tožice. Pod Osadní výbor  
Tožice spadají i Radošovice, lenové výboru si však rozd lili 
kompetence tak, že ást se stará o problémy Tožice a druhá ást 
má na starosti Radošovice. Domluvil jsem se tedy s p edsedou 
osadního výboru panem Ba hou, že v tomto ísle se budeme  
v novat pouze Tožici a v ervnovém ísle p ijdou na adu Rado-
šovice.  

Z historie Tožice: 
„Rod rytí  z Tožic, pozd ji Trmal  zvaných, jehož prvotním sídlem 
byly Tožice, jakož Paprocký praví, 'starodávný a král m a krá-
lovství eskému zasloužilý' a druhdy velmi etný a zámožný. Užíval 
v erbu: nádobu d ev nou dvouuchatou s p ti kv ty r žovými 
v štítu modrém a nad helmem tuže nádobu se sedmi kv ty r žo-
vými.“ - To jsou slova z knihy Bibliotéka místních d jepis v
pro školu a d m, svazek I., nakl. Fr. A. Urbánek, v Praze 1873. 

Tožice byla (dnes se p ikláníme k jednotnému íslu) již na za átku 
XIII. století vladyckým sídlem, ale nelze s jistotou tvrdit, že by 
tehdejší držitelé byli p ímými p edky Trmal  z Tožic. Nejstarší 
známý len této rodiny je Jan z Tožic, podepsaný jako sv dek 
v listin  od roku 1205. 

Osídlení tožického návrší je však ješt  starší, na vrchu nad vesnicí 
jsou zbytky terasovitého hrazení slovanského hradišt  z raného 
st edov ku (10. - 11. století) a adí se tak k nejstarším osídleným 
míst m v okolí. 

Nejd ležit jší památkou je: 
P vodn  románský opevn ný kostel sv. Martina z po átku 
13. století, který byl v 16. a 18. století upravován. Uvnit  kostela 
jsou náhrobníky Trmal  z Tožic. Z kostela pochází gotická bron-
zová monstrance, o které se v knize Zlatá doba m st eských 
z roku 1913 zmi uje Zikmund Winter: „K iš álovou neb sklen nou
nádobku na hostii objímá gotický rámec, jenž se na obou stranách 
rozši uje fiálami, pilí ky, oblouky v k ídla architektonického rázu. 
Je to jako malý oltá  gotický, na noze se rozevírající.“  

Za zmínku jist  stojí i to, že v listopadu 2011 byly po více než 
ty iceti letech zrekonstruovány varhany, které pat í k nejcenn jším 

nástroj m v regionu.

Ze sou asnosti Tožice 
Na Tožici panují velmi dobré sousedské vztahy a lidé si pomá-
hají. Všichni se vzájemn  znají, rádi se setkávají, nap íklad slaví 
spole n  na návsi svá jubilea, a o svou obec se velmi dob e sta-
rají. Málokde panuje podobn  p átelská atmosféra.  

Složení osadního výboru, který se o ob  osady stará: 
P edseda osadního výboru 

Pavel Ba ha (Tožice) 

lenové osadního výboru: ( azeni abecedn )
Mgr. Luboš Hošek (Radošovice) 
Jan Nevan (Tožice) 
Petr Novák (Radošovice) 
Mgr. Marek Staša (Radošovice) 
Ji í Urban (Tožice) 
Antonín Zeman (Tožice) 

P edseda osadního výboru Pavel Ba ha odpov d l na otázky, 
které budou pro všechny osady stejné: 
Co se v minulém roce poda ilo a co vás naopak pálí a máte 
v plánu to napravit? 
Poda ilo se splnit n kolik požadavk  naší osady, jako je oprava 
ásti op rné zdi u h bitova a z ízení školního autobusu, který 

sváží naše p edškoláky a školáky do Byst ické školy, na kterém 
se velkou m rou podílel pan Nevan, který oslovil vedení SAD  
a soukromého dopravce pana Dvo áka aby se vyjád ili k možnosti 
dopravy a tím dal v ci do pohybu. Vedení m sta za ídilo zbylou 
ást dohody, za kterou jim nesmírn  d kujeme. 

V minulém roce jsme m li podánu adu požadavk  sm ujících 
ke zvelebování naší obce, avšak v tšina z nich byla vedením m sta 
zamítnuta nebo se je nepoda ilo uskute nit z d vodu nedostatku 
financí. Na úvod jen pár požadavk , které se stále opakují, aby 
byly zahrnuty do rozpo tu m sta Byst ice. 

1. Vybudovat dva sv telné body ve ejného osv tlení. 
2.  Oprava místní komunikace - trvá adu let. 
3. ešit p echod p es státní silnici na aut. zastávku SAD. 
4. Plocha pod kontejnery - vybudovat stání. 

Jaké jsou plány do budoucna? 
To  otázka! Chceme v naší obci udržet tradici každoro ního po á-
dání tenisového tuurnaje a d tského dne a v neposlední ad  zacho-
vat i vyhlášené hasi ské tane ní zábavy pod kaštany na p írodním 
parketu na Tožici, kde jsou po ádány již od roku 1963. Podobných 
akcí, po ádaných tak malou obcí je opravdu málo a je to zásluhou 
nás a našich dospívajících d tí, které se na akcích podílejí a p iklá-
dají ruku ke spole nému dílu. 

A co vás nejvíce pálí? 
Podobn  jako asi v ostatních osadách je to p edevším stav  
obecních komunikací, které jsou v žalostném stavu. Zvláš  d le-
žitá je oprava cesty Tožice - Radošovice (práv  kv li školnímu  
autobusu). Také nám hrají na naše nervy lete tí akrobaté 
z nesva ilského letišt , kte í porušují ned lní klid, jenž je dán  
vyhláškou m sta Byst ice. Také nám chybí zp tná vazba na naše 
podn ty a v tší aktivita ze strany m sta p i ešení problém ,
které pálí p edevším osady.

PaN 
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Jarní brigáda na Tožici 

V sobotu 20. dubna se na Tožici uskute nila každoro ní jarní 
brigáda. Ani no ní déš  nás neodradil a ráno v 8 hodin se na  
návsi sešlo p es 40 brigádník . P išli nejen dosp lí, ale i mládež 
a d ti. Lidé s sebou ochotn  vzali i svou techniku a ná adí: n kolik 
traktor  s valníky, motorové pily a samoz ejm  hráb  a lopaty 
a m sto Byst ice poskytlo velkoobjemový kontejner, který byl 
už v poledne plný, i když všechny v tve skon ily na hromad
p ipravené k pálení arod jnic. 

Krom  obvyklého hrabání listí, úklidu návsi a okolí h bitova, 
išt ní strouhy deš ové kanalizace a údržby hasi ské zbrojnice 

v etn  p ípravy palivového d íví, byly letos pro ezány stromy 
a k oviny kolem cesty na Radošovice, aby zde mohl bezpe n ji 

projížd t ranní školní autobus. Nezbývá než doufat, že brzy  
dojde i k úprav  povrchu cesty, protože n které výmoly jsou již 
hluboké a sjízdnost je zvláš  za mokra obtížná. D kujeme také 
obyvatel m Radošovic, kte í nám s pro ezáváním ochotn  p išli 
pomoci, i když svou brigádu mají naplánovanou až za týden. 

Jsem ráda, že obyvatelé Tožice nejsou ke svému okolí lhostejní 
a starají se o n  nejen v rámci brigád. Proto m  moc mrzí, že 
každý rok kolem h bitova hrabeme nejen listí, ale nacházíme zde 
spoustu odpadk , um lých kv tin, kalíšk  od sví ek, rozbitých 
vázi ek apod. U vchodu na h bitov p itom stojí kontejner, který 
je p ímo na h bitovní odpad ur en. M lo by být samoz ejmostí, 
že skon í práv  v n m a nepoletí p es plot. Místní lidé chodí na 
h bitov denn , n kte í i n kolikrát denn , a opravdu si nezaslouží, 
aby v okolí vznikalo smetišt .

Kate ina Nevanová

Sedmý ro ník ping-pongového turnaje na Tožici 
Srde n  zveme na sedmý ro ník ping-pongového turnaje, který se uskute ní v sobotu 8. ervna  
na tožické návsi. Zápis hrá  prob hne od 8.00 do 8.30 hod.  
Jako doprovodná akce se bude konat d tský den na téma „ZOO Tožice skoro jako v Africe“.  
Otvírací doba tožické ZOO je od 9.30 do 12.00 hod., odpoledne následuje volná zábava a sout že
pro d ti.

Jarní úklid Božkovic 
Dne 6. 4. 2013 se konal jarní úklid Božkovic. 

I když po así jaro v bec nep ipomínalo, úsm v na tvá ích  
nikomu nechyb l.

Ú ast byla p ímo dokonalá, p išlo 28 ob an . Bylo vid t, že 
nám není naše vesnice lhostejná a stále nám záleží na tom, 
aby byla krásná.  

Ruce k dílu p idali i ti nejmenší. D ti se zapojily s úsm vem 
do práce a rodi e nešet ili chválou. 

Všichni odvedli opravdu po ádný kus práce. Odm nou všem 
bylo ob erstvení, vyuzené bu tíky s vo avou kávou a sladkou 
te kou nakonec, o kterou se postaraly místní ženy. 

Na záv r snad jen veliké pod kování všem, kte í se zú astnili 
a doufáme, že další úklid bude také tak úsp šný. 

Za osadní výbor Božkovice Radka Sym nková  
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Kv tnové akce Kulíšku 
7. 5. - 8. 5. Spaní v Kulíšku pro d ti 6 - 12 let 

P íchod: úterý 7. 5. v 17 hodin 
Odchod: st eda 8. 5. v 9 hodin  

21.5. 10:00 Zdravov da v kostce v Kulíšku
Co s sebou? 

spacák 
pyžamo 
kartá ek na zuby 
sportovní oble ení 
dobrou náladu 

P ipraveny jsou:  
hry, sout že 
ve erní putování 
Pohádka 
úžasná ve e e a snídan
pitný režim 

Cena: 50 K

P ed nastávajícím létem, 
kdy na d ti ekají r zné úrazy, 
ukáže Mgr. Milena Gruberová,  
lenka K,  

s d tmi ze zdravotního kroužku,  
jak poskytnout první pomoc  
a jak úraz m p edejít.

Na sobotu 15. ervna chystáme Pohádkový les, 
tentokrát s podtitulem Cirkus bude.
Co bude d ti ekat? 

skákací hrad 
malování na obli ej
kulíškovská pou
cukrová vata 
ob erstvení 
jízda na ponících 
st elnice 

Vstupné: 40 K

22. 7. - 2. 8. 2013 - P ím stský tábor 
D ti se na tábo e opravdu nebudou nudit, od 8:00 do 16:00 hodin je eká spousta 
zajímavých výlet , cvi ení, tvo ení, her a sout ží:

návšt va u hasi
muzeum okolády 
Kršn v dv r
ZOO Vlašim 

Stravování: 
2x sva ina 
ob d
pravidelný pitný režim

P ihlášky a podrobnosti v MC Kulíšek 
nebo na stránkách www.mckulisek.cz 

Cena: 200 K /den 

V mate ské škole se slavily arod jnice 
Ve tvrtek 25. dubna odpoledne se na zahrad  mate ské školy 
slet ly arod jnice. Tohoto „sletu“ se zú astnili i rodi e a všichni 
se dob e bavili.  

Profesionální arod j dokázal d ti zaujmout bavit tak, že se 
opravdu ani chvíli nenudily. 

Obešlo se to bez obvyklého ohn , a tak v tšinu d tí eká ješt
jedna oslava, kterou pro n  asi p ipraví rodi e. P i ní jist  dojde 
i na ohýnek a možná i na opékání bu t .

Jen aby letošní poblázn né po así d tem i dosp lým ty „pravé“ 
arod jnice neup elo! 
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Divadelní festival Ludvíka N mce
Letošní Divadelní festival Ludvíka N mce p ivedl do Byst ice 
inscenace r zných žánr  i úrovní. U ve erních p edstavení jasn
p evládaly komedie. Ze sedmi inscenací bylo komedií p t, jedna 
hra (Blackbird) se adila do žánru dramatu, poslední p edstavení  
bylo spíše jen pokusem o divadlo komediálního žánru, ale každý 
kritik by ho ozna il za bezduchou slátaninu.   

Po adatelé nezapomn li ani na d ti. B hem festivalu jsme vid li 
p t pohádek a m žeme se pochlubit tím, že t i z nich p inesly 
byst ické soubory (CHODIDLO a loutkový soubor), ob  pohádky 
CHODIDLA byly dokonce hrány premiérov .

Nejv tší radost m li po adatelé z toho, že po et divák  s p ibý-
vajícími ro níky stoupá a projevilo se to i tentokrát. V me, že 
tento trend bude pokra ovat i v p íštích letech. 

Kv tnová premiéra CHODIDLA 
Divadelní soubor CHODIDLO Byst ice Vás zve na komedii nejen o da ovém podvodu 

MÁ DÁTI - DAL 
     Osoby a obsazení: 
                    Dr. Florian:      Mirek Stoklasa 
                Ú etní Vilma:      Jitka Kropá ková 
                           Arnošt:      Jirka Musil 
                             Lucie:      Veronika Ptá ková 
                       Inspektor:      Pavel Šimoník 
       Vrchní inspektorka:      Hanka Vašáková 

Režie:  
         Vanda Pechová 

Scéna, kostýmy a vše kolem p edstavení:  
        lenové souboru 

T šíme se na Vás v pátek 17. kv tna 2013  
od 19:30 hodin v sále restaurace U Hlavá k

Pozvánka do divadla 
Bohumil Hrabal / Václav Nývlt 

Tane ní hodiny pro pokro ilé 
úterý 28. kv tna v 19:30 - divadlo U Jelena 

P íb h osam lého, ale strašn  užvan ného lov ka, který za ú elem 
sblížit se s kýmkoliv po ádá Tane ní hodiny, a koliv sám tan it neumí. 
Jak si se známým Hrabalovým literárním experimentem, inspirovaným 
surrealismem a automatickou metodou, poradili dramaturg Václav Nývlt 
(dramatizoval také nap . Ost e sledované vlaky) i Rádobydivadlo Klapý, 
ur it  stojí za vid ní! 
Rádobydivadlo Klapý, které existuje již 25 let a stalo se špi kovým  
amatérským divadlem, reprezentuje R na mnoha divadelních festivalech 
jak u nás tak v zahrani í.
Rádobydivadlo Klapý tém  každý rok exceluje na divadelní žatv
Jirásk v Hronov. 
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Nové knihy - kv ten 2013 

Pro d tské tená e: 
ty lístek ve filmu 

Šmoulové - Pr ata 
J. Eislerová: Biblické p íb hy - Starý zákon
L. Pichon: Tom Gates - Geniální nápady
R. Riordan: Znamení Athény

Pro dosp lé tená e:
    T. Keleová-Vasilková: Ran  u d de ka
                     M. Vá ová: Náhoda nebo osud
           J. K. Rowlingová: Prázdné místo
                 R. Luptonová: V plamenech
                    C. R. Zafón: Nebeský v ze
                     M. Gideon: Manželka 22
                        J. Rollins: Rodokmen smrti
                         L. Child: T etí brána

VÝP J NÍ HODINY 
Odd lení pro dosp lé 
Pond lí   7:30 -  11:30 
Úterý     12:00 -  15:00 

tvrtek    7:30 -  16:30  
D tské odd lení: 

Pond lí 12:00 -  16:30 
Pátek    12:00 -  14:00 

Zrušení  místních knihoven v Oub nicích a Mokré Lhot .
Ke dni 30. dubna 2013 ruší ministerstvo kultury místní lidové knihovny v Mokré Lhot  a Oub nicích. D vodem rušení t chto pobo ek je 
dlouhodobá nízká návšt vnost zmín ných knihoven a snižující se po et celkových výp j ek.  

V sou asné dob  m sto Byst ice spravuje M stskou knihovnu v Byst ici a Místní lidovou knihovnu v Nesva ilech. Knihovní fond 
byst ické knihovny za rok 2012 vykazuje 14 535 jednotek. V knihovn  je evidováno 356 registrovaných tená , kte í b hem roku 
knihovnu navštívili 2 748 krát a provedli 12 538 výp j ek. 

Základní um lecká škola J. Suka Benešov, 
pobo ka Byst ice 

Vás srde n  zve na 

ZÁV RE NÝ KONCERT ŽÁK
tvrtek 24. kv tna 2013 v 16 hodin v hale ZŠ Byst ice 

Ob anská komise informuje 
Významná životní jubilea: 
Marie Semrádová                 Líšno                        85 let 
Marie Šemberová                 Op etice                    85 let 
Marie Turková                     Jírovice                     92 let 

Našim oslavenkyním blahop ejeme a do dalších let p ejeme  
pevné zdraví a hodn  životního elánu! 

Za OK Marie Neradová 
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Chovatelé slaví 50 let od založení (1963 – 2013) 
Naše ZO SCH Byst ice v letošním roce slaví kulaté 50. výro í
od jejího založení v b eznu 1963. 

Tehdy v hostinci „U Krá mer “ p átelé Jedlan, V. Novák, Dr. Raše, 
Kahoun, J. Novák a dnes poslední žijící J. Ho ejší stáli u zrodu 
založení naší chovatelské organizace v Byst ici. 

B hem 50 let se na postu p edsed  vyst ídalo celkem 7 p átel. 
Byli to p átelé V. Novák, Janí ek, Ho ejší, Zderadi ka, Jedlan, 
Dušek a já. Všichni jsme se snažili o zdárný vývoj chovatelství 
v Byst ici podle svých možností. Jeden z nich ale vy níval nad 
ostatní, a to byl p ítel Václav Jedlan, který za pomoci tehdejších 
len  chovatelské organizace vybudoval areál „Pod barevnou“.

Vybudování areálu stálo leny stovky hodin prací na stavb
chovatelských hal. Jejich elán a nadšení s jakým pracovali, byl 
neoby ejný. 

Všichni sou asní chovatelé jsou jim za to vd ni. Já jsem vstoupil 
do chovatelské organizace v roce 2000 jako adový len. Od tohoto 
roku došlo k dalším rozší ením stávajících hal, a to holubá ské, 
dr bežá ské a k p estavb  kancelá ského zázemí v etn  zavedení 
osv tlení v zasedací místnosti a z ízení vodovodního adu. 

Když odstoupil tehdejší p edseda V. Jedlan, stal se p edsedou  
organizace František Dušek a já jsem se stal jednatelem. Po náhlém 
úmrtí p ítele Duška jsem byl zvolen p edsedou ZO SCH 
v Byst ici a zastávám tuto funkci dodnes. 

Dnes má chovatelská organizace 43 len , z toho je 6 mladých 
chovatel  do 18 let. Nejde nám jen o stavební údržbu areálu, ale 
velkou váhu v nujeme samoz ejm  výstavní chovatelské innosti. 
V našich adách máme již 2 mistry eské republiky v chovu králík
a 2 šampiony eské republiky z celostátních výstav. Spoustu 
dalších ocen ní máme z krajských, okresních a místních výstav. 

Zú astnili jsme se i mistrovství Evropy v Praze (2004), v Nit e
(2009) a v Lipsku (2012) a práv  na mistrovství Evropy v Lipsku 
v prosinci lo ského roku jsme se svými zví aty dosáhli na estné 
ceny (králíci a holubi). 

Medaile z mistrovství Evropy v Lipsku z lo ského roku 
Za ZO SCH Byst ice 

Miloš Krajf, p edseda ZO SCH Byst ice

Letošní plánované akce v chovatelském areálu „Pod barevnou“ 
Prodejní trhy v Byst ici každou první ned li v m síci od 8 do 11 hod. 

Nejbližší trh se uskute ní 5. 5. 2013 a bude obohacen o prodej 
nosních ku ic, cena dle stá í 120 - 180 K  za kus s DPH. 

Místní výstava drobného hospodá ského zví ectva a exotického 
ptactva se uskute ní 29. - 30. 6. 2013. 

Okresní výstava drobného hospodá ského Zví ectva a exotického 
ptactva se uskute ní 26. - 27. 10. 2013. 

Cena z mistrovství Evropy v Lipsku z lo ského roku 
Chovatelství je veliká zábava a relax po pracovním nasazení 
v zam stnání a také manuální a plemená ská práce. Zveme mezi 
nás budoucí chovatele všech v kových kategorií, kte í mají chu
n co dokázat, mají podmínky a baví je starat se o živé tvory. 

V poslední ad  bych cht l pod kovat všem sponzor m, kte í
nám finan n  nebo materiáln  pomáhali, dále všem návšt vník m
chovatelských výstav a jejich d tem, kte í pravideln  navšt vují 
chovatelské výstavy a pod kování si jist  zaslouží i m sto Bys-
t ice v ele s jeho starostou Mgr. Danielem Št pánkem. 

Poháry, p ipravené pro vít ze sout že v Byst ici v roce 2012 
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5. ro ník volejbalového turnaje m sta Byst ice smíšených družstev
M sto Byst ice se m že pochlubit krásnou sportovní halou 
s tribunou. Bylo by škoda v ní nepo ádat sportovní akce pro širokou 
ve ejnost. Stalo se již tradicí, že je zde dvakrát ro n  po ádán  
„Volejbalový turnaj m sta Byst ice smíšených družstev“, a to 
vždy v období p ed Mikulášem a po Velikonocích. Ne jinak  
tomu bylo i letos, a tak se 6. 4. 2013 uskute nil již 5. ro ník. 
Turnaj byl pln  obsazen a hrá ská úrove  se postupn  zvyšuje, 
pravd podobn  i díky možnosti ú asti 2 aktivn  registrovaných 
hrá  na úrovni krajského p eboru v týmu. Kapacita turnaje byla 
napln na, a tak 10 družstev se mezi sebou ve dvou skupinách 
utkalo o medaile. Hrálo se na dvou volejbalových kurtech  systémem 
každý s každým, o vít zích nakonec rozhodovalo t sné skóre.  

Výsledková listina: 
                         1.  Juniorky Vlašim 
                         2.  Hulváti 
                         3.  Big Šok  
                         4.  Last Minute 
                         5.  TJ Viktoria Vestec 
                         6.  Drav ák tým Byst ice 
                         7.  Pozdní sb r Byst ice 
                         8.  VK Meziho í
                         9.  Šuny tým 
                       10.  Ne ízený st ely 

Bohužel stále bojujeme s tím, že se nám neda í získat t eba  
i „zasloužilé rozhod í“, tak stále volíme taktiku, že si kolegiáln
„pískáme“ zápasy sami. Do budoucna tedy uvítáme jakoukoli 
pomoc bývalých rozhod ích i hrá , kte í by m li chu  s námi 
strávit p íjemný den. Turnaj se i p esto vyda il, sportovci byli 
spokojeni. Nejen medailové týmy obdržely  v cné ceny. Díky 
vst ícnosti našich sponzor  se letos v z drobných cen t šili  
všichni, co se zú astnili. V íme, že tento turnaj postupn  získává 
popularitu mezi volejbalovou ve ejností a bude možné již listo-
padu 2013 uspo ádat 6. ro ník. 

Záv rem bych cht la pod kovat paní Olze Marešové za zhotovení 
originálních již tradi ních keramických medailí a také našim 
sponzor m, kte í poskytli v cné ceny: fy ELSLA spol. s.r.o. Jihlava, 
Stavebniny MVS s.r.o. 

Ing. Olga Mokošová, zastupitelka m sta Byst ice 

Velký úsp ch našich malých fotbalist
Fotbalový turnaj pro chlapce a dívky od první do páté t ídy základ-
ních škol v celé eské republice, to je tradi ní McDonald's Cup.  
Letos prob hl jeho už patnáctý ro ník.  

Ve školním roce 2011/2012 se turnaje ve dvou v kových katego-
riích zú astnilo 81 956 kluk  a d v at ve v ku 7 až 11 let, za 
15 let trvání turnaje to bylo už p es milion d tí. 

Letošním patronem je plze ský kapitán Pavel Horváth. 

V mladší kategorii okresního kola, které se konalo 17. dubna, 
zvít zili reprezentanti z Votic, druhá se umístila ZŠ Byst ice.
Dále pak základní školy Dukelská Benešov, Sídlišt  Vlašim, Jirás-
kova Benešov, Týnec nad Sázavou, Pyšely, er any, Netvo ice, 
Sedlec-Pr ice, Po í í, Mnichovice, Karlov Benešov a Vorlina 
Vlašim. - Druhé místo našich lze tedy bez nadsázky považovat 
za nádherný úsp ch! 

Nejlepší hrá kou turnaje se stala Anna Slavíková z Byst ice,
nejlepším hrá em Martin Cettl ze Sídlišt  Vlašim. Nejvíc branek 
dal Lukáš Bukovaz ze ZŠ Dukelská Benešov a nejlepším bran-
ká em se stal Jakub Pazourek z Byst ice.
Na fotografii vidíme naše borce, kterým pat í velká gratulace! 
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Zú astnili jsme se zdravotnické sout že
Dne 10. 4. 2013 jsme se vydali, spole n  s paní u itelkou 
M. Gruberovou do Benešova, kde se konala zdravotnická sout ž. 
V KC Karlov bylo p ipraveno celkem 7 stanoviš  pro první 
a dalších 8 pro druhý stupe . Z toho na t ech jsme museli  
dokázat, že umíme ošet it jakýkoliv úraz. Na dalším nás ekaly 
zajímavé informace o zdravé výživ , program Zdravé zuby,  
dopravní testy s lenkami m stské policie. Pro naši školu sout ž
dopadla velice dob e. Hlídka kategorie 2. stupn  – Míša erná,
Katka Filipová, Anežka Ježková, Eva Švecová a Jindra Kristen 
obsadila 5. místo. Další hlídka – Monika Ry lová, Dáša Nachti-
galová, Bára Kuncová a Karolína Hv zdová a Honza Jurka  
obsadila krásné 3. místo. Žákyn  1. stupn  Ester Hrmová,  
Veronika Baráková, Simona Procházková, Míša Jirotová 
a Andrea Mádlová získaly 4. místo ve své kategorii. 

Velké pod kování pat í organizátorkám sout že – paní u itelkám 
a studentkám St ední zdravotnické školy v Benešov . P ipravili 
si pro sout žící nejen sout žní úkoly, ale i doprovodný program 
a spoustu odm n.
Dom  jsme odjeli spokojení, s pocitem, že znalosti první pomoci využijeme po celý život.  

Mladí zdravotníci p i ZŠ Byst ice

V základní škole jsme prožili ervený den 
Ve tvrtek 4. dubna p išli všichni do školy neobvykle oble eni.  
Každý m l na sob  n co erveného, n kdo byl ervený od hlavy 
až po ponožky. 

Hned první hodinu obcházela t ídy porota, která vybírala vít ze. 

O velké p estávce byla p ehlídka a vyhodnocení. Dozv d li jsme 
se zajímavosti o ervené barv . D íve byla považována za barvu 
královskou, v sou asnosti je barvou hn vu. Mars má na ervenalou 
barvu, v ú etnictví vyzna uje dluh. Víme, co znamená, když 
nám te e „ ervená“, r zné druhy ovoce a zeleniny jsou ervené, 
známe zámek ervená Lhota, m síce jsou erven a ervenec.  

Nejvíce ervená t ídy byly IV. A a VII. B. Žáci m li i krásné  
lí ení nebo dopl ky, proto si zasloužili sladkou odm nu – ervené 
bonbony. 

Mgr. Milena Gruberová 

Okresní kolo dopravní sout že
V úterý 23. dubna se v Byst ici konalo okresní kolo dopravní sout že mladých cyklist . Sout ž probíhá  
ve dvou kategoriích (5. - 6. t ída a 7. - 8. t ída).  D ti sout žily v teoretických znalostech pravidel  
silni ního provozu (test), praktickém uplat ování pravidel silni ního provozu (jízda podle pravidel 
silni ního provozu), praktickém zvládnutí techniky jízdy na kole (jízda zru nosti) a také ve zvládnutí 
zásad první pomoci. 

V první kategorii ze zú astnilo 9 škol (ZŠ Benešov - Dukelská, ZŠ Benešov - Jiráskova, ZŠ Byst ice, 
ZŠ er any, ZŠ a MŠ Na eradec, ZŠ a MŠ Olbramovice, ZŠ Po í í nad Sázavou, ZŠ Votice,  
ZŠ a MŠ Zdislavice), ve druhé kategorii 6 škol (ZŠ Benešov - Jiráskova, ZŠ Byst ice, ZŠ er any, 
ZŠ Votice, ZŠ Vlašim - Vorlina a ZŠ Po í í nad Sázavou). Sout ž probíhala jednak v prostoru  
základní školy a také na dopravním h išti MŠ Byst ice.  

Byst ickou školu reprezentovali v první kategorii David Suk, Ond ej Šebek, Kate ina Filipová 
a Simona Koubová, ve druhé kategorii sout žili Vojt ch Hošek, Tomáš íha, Kate ina Bártová 
a Monika Ry lová .  

V obou kategoriích zvít zili s velkým náskokem byst i tí žáci. Našim borc m gratulujeme a držíme 
palce do krajského kola, které se bude konat v Mladé Boleslavi 3. - 4. ervna. PaN



18 REKLAMA, KULTURA 

Kucha ka a zárove  provozovatelka restaurace v Motelu Byst ice, paní Koukolová,  
Vás srde n  zve do nov  otev ené jídelny U Splavu 
NOVINKOU JE MOŽNOST P EDOBJEDNÁNÍ OB D

Výhodou t chto pokrm  je bezkonkuren n  nejnižší cena, zaru ená erstvost potravin  
a velmi rychlý výdej jídla p i dostate n  rozmanité nabídce  

P IJ TE A VYZKOUŠEJTE V NAŠEM M ST  NOVÝ ZP SOB STRAVOVÁNÍ 
Restaurant U Splavu hledá spolupracovníka s vlastním autem na rozvoz ob d  a dalšího na provoz odpoledního a ve erního menu  

(smažené pokrmy, hamburgery, pizzy, minutky, rybí speciality, ale i koktejly, r zné druhy kávy, zákusky + vlastní nápady) 
Dle dohody na celý týden nebo jen na pátky a soboty a nap . akce (svatby, rauty, oslavy, country ve ery apod.) 

Ženy, muži, studenti, d chodci, kdokoliv…  —  brigádn , s ŽL, jakkoliv… 

Motel restaurant Byst ice 
ubytování a stravování - tel. 602 304 525 

11 hod. Vlašim (parkovišt  u železni ního p ejezdu) 
12 hod. Postupice (p ed nákup.st ediskem) 
12:30 hod. Byst ice (parkovišt  na nám stí) 
13 hod. Maršovice (p ed pohostinstvím) 
14 hod. Neveklov (na nám stí u Tabáku) 
14:30 hod. Netvo ice (u OÚ) 
15 hod. Týnec n. Sázavou (parkovišt  p ed M Ú) 
15:30 hod. Kamenný P ívoz (p ed Poštou) 
16 hod. Jílové u Prahy (na nám stí) 
16:30 hod. Velké Popovice (naproti baru Kozlovka) 
17 hod. Pyšely (u Sokolovny) 
17:30 hod. Chocerady (p ed kostelem) 

PRODEJ CHOVNÉ DR BEŽE 
z veterinárn  kontrolovaných chov ,

které zaru ují kvalitu a vysokou užitkovost 
trasa . 15 Vlašim 

!Sortiment, stá í a cena dr beže se m že lišit dle aktuální nabídky! 
Dr bež, prosím, OBJEDNÁVEJTE na adrese: Gallus Extra s.r.o., Pražská 8, 586 01 Jihlava  

telefon 567 212 754, 567 214 502, mobil 731 701 331, po – pá 8 – 15 hod.  
E-mail: gallusextra@centrum.cz 

Prodej 6. 6. 2013                                                            stá í:                    cena: 

Ku ice erné, ervené, bílé (nesou bílá vejce)            12 - 18 týd.    120 - 180 K
Chovní kohoutci                                                        12 - 18 týd.    120 - 180 K
Ka eny pekingské (bílé brojlerové)                                1 - 3 týd.        70 - 90 K
Moularden (k íženec pižmová+peking.kachny)               1 - 3 týd.        70 - 90 K
Ka eny barbarie (francouzský hybrid pižmové ka eny)      1 - 3 týd.    110 - 130 K
Ka eny ROUVENSKÉ NOVINKA!                                  1 - 3 týd.    110 - 130 K
Husy bílé                                                                      1 - 3 týd.    140 - 160 K
Husy landenské                                                            1 - 3 týd.    140 - 160 K
Perli ky                                                                         1 - 6 týd.      90 - 140 K
Kr ty (kanadské širokoprsé brojlerové)                          6 - 8 týd.    260 - 300 K
Kalimera (selské brojlerové ku e)                                   2 - 3 týd.      90 - 100 K

Úsp ch byst ických divadelník
Ve dnech 19. - 20. dubna 2013 se Divadelní soubor Ludvíka 
N mce Byst ice zú astnil Krajské postupové p ehlídky venkov-
ských divadelních soubor  v Trhových Svinech se hrou Marca 
Camolettiho Když ty, tak já taky v režii Marie Neradové.  

V tomto m st  jsme byli vlastn  na p ehlídce poprvé. Seznámili 
jsme se nejen s krásným a upraveným m stem, s vynikajícími  
diváky, ale hlavn  s velmi dobrou úrovní všech soubor .

Z našeho souboru získala estné uznání Marie Neradová za  
herecký výkon v roli Brigitte. K tomu pat il p kný keramický 
zvonec št stí.  

Na národní p ehlídku Krakonoš v divadelní podzim do Vysokého 
nad Jizerou postoupil Divadelní spolek PIKI Volyn  se svou  
autorskou hrou Podzim života je krásný. 

Za soubor Marie  Neradová 

Za redakci Hlasu Byst ice (a doufám, že mohu napsat i za všechny 
byst ické divadelníky) gratuluji a d kuji za skv lou reprezentaci 
byst ického divadla. 

Úsp ch kohokoliv z nás je úsp chem všech, protože je zvykem 
mluvit o „byst ickém divadle“, a je-li vnímáno jako divadlo dobré, 
prospívá to všem byst ickým soubor m, a  už se jmenují jakkoliv. 

Pavel N mec 



Fotografická kronika (pokra ování na stran  20) 

Byst ický „drama ák“ pod vedením Bohumila Ježka je zárukou, že byst ické divadelní soubory nebudou mít o pokra ovatele nouzi. Pohádku 
Šel jsem jednou z Cordoby dramatický kroužek zahrál dvakrát pro školu a jednou pro rodi e. 

Na Divadelním festivalu Ludvíka N mce jsme mohli shlédnout 7 p edstavení pro dosp lé a p t pohádek. Díky CHODIDLU jsme m li
p íležitost navštívit dv  premiéry, z nichž vidíte fotografie. Ta vlevo je z premiéry pohádky arovná truhli ka (15. 4.), vpravo je fotografie 
z premiéry pohádky O arovném kameni (16. 4.). 

V sobotu 27. dubna jsme p ivítali nové byst ické ob ánky. P ejeme jejich rodi m, aby m ly ze svých ratolestí jen samou radost. Na jejich vítání se 
podílely i d ti z byst ické základní školy.  



V sobotu 6. dubna se sešli ob ané Božkovic na brigád , aby po letos zvláš  dlouhé zim  uklidili ves. Pomáhaly i d ti a všichni odvedli  
po ádný kus práce. Nakonec si našli as i na bu ty, kávu a sladkou záv re nou te ku. Dnes je na Božkovice radost pohled t! 

O dva týdny pozd ji - v sobotu 20 dubna - se do práce pustili na Tožici. Ochotné ruce dokázaly naplnit velkoobjemový kontejner už b hem  
dopoledne. Protože do pálení arod jnic zbývaly necelé dva týdny, nikdo se nemusel rozmýšlet, co s nasbíranými v tvemi. Smutným faktem je, že 
tak jako  každoro n , i letos byl nepo ádek kolem h bitova a brigádníci museli uklízet odpad, který by m l každý návšt vník h bitova uklidit  
do kontejneru u vchodu. 

Uplynul další týden, je sobota 27. dubna a Oub nicemi se prožene pr trž mra en, kterou si tu budou dlouho pamatovat. O tom, že se  
nebude vzpomínat v dobrém, vypovídají fotografie. V p íštím ísle p ineseme podrobnosti. 
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